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Protokół z posiedzenia 

Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska 

w dn. 17.01.2018 r. 

Miejskiej Centrum Dialogu, ul. Bracka 10, Kraków 

 

 

OBECNI 

Członkowie KDO 

1. Towarzystwo na Rzecz Ochrony Przyrody – Mariusz Waszkiewicz 

2. Fundacja Otwarty Plan – Małgorzata Małochleb 

3. Małopolskie Towarzystwo Ornitologiczne – Kazimierz Walasz 

4. Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Dębnik – Jolanta Kapica 

5. Stowarzyszenie Łąki Nowohuckie – Jerzy Skibiński 

6. Fundacja Aeris Futuro – Joanna Mieszkowicz 

7. Stowarzyszenie „Nasza Olszanica” – Tomasz Fiszer 

8. Fundacja Sendzimira – Agata Pietrzyk-Kaszyńska 

9. Stowarzyszenie Zielone Kliny – Małgorzata Mucha 

10. Stowarzyszenie Armatorów i Inwestorów Dorzecza Wisły – Aleksander Staszczyk 

11. Stowarzyszenie Ruch Ekologiczny św. Franciszka z Asyżu – Kasper Jakubowski 

12. Wydział Kształtowania Środowiska, UMK – Lucyna Czyż 

 

Goście 

 

1. Małopolskie Towarzystwo Ornitologiczne – Joanna Kajzer-Bonk  

2. Fundacja Aeris Futuro – Wojciech Przywała 

3. Wydział Kształtowania Środowiska, UMK – Małgorzata Żurek 

4. Wydział Kształtowania Środowiska, UMK – Leszek German 

5. Instytut Botaniki UJ – Stefan Gawroński 

 

 

OBRADY 

Otwarcie posiedzenia KDO przez zastępcę przewodniczącego, Kaspra Jakubowskiego 

 

Porządek spotkania 

 

1. Sprawozdanie prac Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska za rok 2017 

2. Wybory prezydium KDO ds. Środowiska na 2018 rok 

3. Uchwała KDO ds. Środowiska dotycząca łąk kwietnych 

4. Uchwała KDO ds. Środowiska dotycząca projektu uchwały Rady Miasta Krakowa ws. przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2018 

5. Uchwala KDO ds. Środowiska ws. pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskiego 

6. Uchwala KDO ds. Środowiska ws. ochrony gniewosza plamistego na drodze św. Jacka 

7. Uchwala KDO ds. Środowiska ws. wycinki drzew w Bielańsko-Tynieckim Parku Krajobrazowym 

8. Wolne wnioski i sprawy bieżące 

 

 

Przebieg spotkania 
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Ad. 1 

Podsumowanie prac w 2017 roku przez Mariusza Waszkiewicza zostało przed posiedzeniem przesłane e-

mailem do członków Komisji.  

 

Ad. 2 

Wybór nowego prezydium KDO ds. Środowiska na 2018 rok. 

 

Na przewodniczącego KDO ds. Środowiska zgłoszono następujące kandydatur: Mariusz Waszkiewicz, Jerzy 

Skibiński, Małgorzatę Muchę, Małgorzata Małochleb, Kasper Jakubowskiego. Ostatecznie tylko Małgorzata 

Małochleb zgodziła się kandydować.  

  

Poddano pod głosowanie kandydaturę Małgorzaty Małochleb na przewodniczącą KDO ds. Środowiska. 

Uchwała Nr 1/2018 za kandydaturą Małgorzaty Małochleb głosów oddano: 

Za: 10  

Przeciw: 0 

Wstrzymujących się: 2 

 

Poddano pod głosowanie kandydaturę Kaspra Jakubowskiego na zastępcę przewodniczącej KDO ds. 

Środowiska.  

Uchwała Nr 2/2018 za kandydaturą Kaspra Jakubowskiego głosów oddano: 

Za: 11 

Przeciw: 0 

Wstrzymujących się: 1 

 

Poddano pod głosowanie kandydaturę Małgorzaty Muchy na sekretarza KDO ds. Środowiska.  

Uchwała Nr 3/2018 za kandydaturą Małgorzaty Muchy głosów oddano: 

Za: 10 

Przeciw: 0 

Wstrzymujących się: 2 

 

Po głosowaniu Kazimierz Walasz wyraził podziękowanie dla Mariusza Waszkiewicza za długoletniego 

przewodniczenie Komisji. Podobne uznanie wyraziła w korespondencji e-mailowe przed posiedzeniem 

Komisji również Jolanta Kapica. 

 

 

Ad. 3 

Następnie przystąpiono do kolejnych punktów porządku obrad. Joanna Kajzer-Bonk przygotowała projekt 

uchwały ws. standardów wykonania łąk kwietnych przez Zarząd Zieleni Miejskiej w Krakowie.  

 

W związku z tym, że na listopadowym posiedzeniu KDO omówiono temat, w szczególności głos zabrali 

przedstawiciele Instytutu Botaniki UJ w ślad za tym przygotowanie uchwały jest dopełnieniem tematu w 

trosce o bioróżnorodność i ochronę ekosystemów. Z poprzedniego okresu wegetacji dostrzeżono wiele 

niedociągnięć a nawet wdrożenia złych praktyk w składzie gatunkowym wysiewanych nasion na potrzeby 

stworzenia tzw. łąk kwietnych w Krakowie. 

Jako KDO mamy nadzieję, że przygotowane standardy będą zaczynkiem do poprawy jakości tworzonych łak 

kwietnych w Krakowie. 

Stefan Gawroński przypomniał, jak ważne jest właściwe nawożenie, koszenie, a także w razie potrzeby 

nawadniania założonych sztucznie łąk. Gatunki roślin powinny być tak dobrane, aby znosiły susze oraz 

zasolenie. Wskazane jest zakładanie łąk, o składzie jak murawy kseotermiczne. 

 

Uchwała nr 4/2018 ws. standardów łąk kwietnych w Krakowie została poddana pod głosowanie: 

Głosowanie: 

Za: 8 

Przeciw: 0 

Wstrzymujących się: 3 
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Ad. 4 

Po raz kolejny pod prace KDO trafiła prośbą o zaopiniowanie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2018. 

Podobnie, jak w latach ubiegłych pojawia się w Programie zapis m.in. o usypianiu ślepych miotów. W 

drodze dyskusji widzimy, że brak jest innego, dobrego rozwiązania dużej liczebności kotów, ale też potrzeby 

należytego zaopiekowania się urodzonymi zwierzętami. Rozwiązanie w postaci usypiania jeszcze ślepych 

zwierząt wydaje się być niehumanitarnym zachowaniem. Należy szukać innych, lepszych rozwiązań. 

  

Uchwała nr 5/2018 ws. ślepych miotów do punktu § 4 pkt. 2.6 projektu Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2018. 

Głosowanie: 

Za: 6 

Przeciw: 2 

Wstrzymujących się: 3 

 

Uchwała nr 6/2018 ws. zmian w projekcie Programu dotycząca wprowadzenie możliwości finansowania 

kosztów akcji sterylizacji psów i kotów posiadających swoich opiekunów 

Głosowanie: 

Za: 10 

Przeciw: 0 

Wstrzymujących się: 1 

 

 

Ad. 5 

Wojciech Przywała z Fundacja Aeris Futuro przedstawił uzasadnienie dotyczące zachowania bez zmiany 

terenu pod Wawelem. Zasadniczo chodzi o to, by w trosce o zachowanie wartości krajobrazowych i 

przyrodniczych wstrzymać prace inwestycyjne związane z budową nowych pomników na bulwarach pod 

Wawelem – między mostem Dębnickim a mostem Grunwaldzkim w Krakowie 

 

Uchwala nr 7/2018 ws. pomnika AK na Bulwarze Czerwieńskiego 

Głosowanie: 

Za: 11 

Przeciw: 0 

Wstrzymującyh się: 0 

 

 

Ad. 6 

Temat Zakrzówka wraca od lat. Jolanta Kapica zrelacjonowała co aktualnie dzieje się, lub raczej nie ma 

miejsca w kwestii ochrony chronionego gatunku niejadowitego węża, jakim jest gniewosz plamisty, gatunek 

wysokiego ryzyka, narażony na wyginięcie. 

 

Uchwala nr 8/ ws. ochrony gniewosza plamistego na ulicy św. Jacka w Krakowie 

Głosowanie: 

Za: 11 

Przeciw: 0 

Wstrzymującyh się: 0 

 

 

Ad. 7  

 

Uchwala nr 9/2018 ws. wycinki drzew w Bielańsko-Tynieckim Parku Krajobrazowym 

Głosowanie: 

Za: 11 

Przeciw: 0 

Wstrzymującyh się: 0 
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Sprawy bieżące. Wolne wnioski 

 

Pojawiła się propozycja Stefana Gawrońskiego, aby na kolejnym spotkaniu KDO przedstawić propozycję 

Instytutu Botaniki PAN ws. monitoringu jakości powietrza za pomocą mchów. 

 

Kolejne spotkanie KDO ds. Środowiska odbędzie się w dn. 28.02.2018 r. Zmiana terminy z 3 na 4 środę 

miesiąca podyktowana jest prośbą zebranych o uwzględnienie zimowych ferii. 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała, 

 

Małgorzata Małochleb 


